
نرخ مالیات خانه های گرانقیمت تعیین شد 
خانه های تا سقف ۲۰ میلیارد 

تومان معاف از مالیات

ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه 
از تعیین نرخ مالیــات خانه های گرانقیمت و 

باغ ویلاها خبر داد.
به گزارش ایلنا، رحیم زارع ســخنگوی کمیسیون تلفیق 
لایحه بودجه سال آینده در جمع خبرنگاران پیرامون آخرین 
مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ گفت: کمیسیون 
تلفیــق در مصوبه ای بــه وزارت نیرو اجــازه داد از طریق 
شرکت های تابعه نسبت به تاسیس شرکت های صندوق 
پتروشیمی با مشارکت متقاضیان و سرمایه گذاران بخش 
غیردولتی به منظور تجهیز منابع احداث و بهره برداری از 
۵ هزار مگاوات نیروگاه برق با اولویت منابع محروم و کمتر 

توسعه یافته اقدام کند.
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه اظهار داشت: در مصوبه 
ای دیگر به دولت اجازه داده شــد از طریق سازمان انرژی 
اتمی نسبت به احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه اتمی تولید 
برق از طریق مشــارکت با سازندگان بین المللی و صنایع 

داخلی اقدام کند.
زارع در مورد نرخ مالیات خانه های لوکس گفت: نرخ مالیات 
بر دارایی سالانه خانه های گران قیمت و باغ ویلاهای گران 
قیمت تغییر پیدا کرد؛ بر این اساس خانه هایی با ارزش روز 
تا سقف ۲۰ میلیارد تومان معاف از مالیات شدند. مالیات خانه 
و باغ ویلاهای گران قیمت نسبت به مازاد ۲۰ تا ۲۵ میلیارد 
تومان یک در هزار و نسبت به مازاد ۲۵ تا ۳۵ میلیارد تومان 
دو در هزار نســبت به مازاد ۳۵ تا ۵۰ میلیارد تومان سه در 
هزار نسبت به مازاد ۵۰ تا ۷۰ میلیارد تومان چهار در هزار و 
نسبت به مازاد ۷۰ میلیارد تومان پنج در هزار مالیات بر دارایی 

سالانه آنها است.
وی اضافه کرد: در مصوبه دیگــر وزارت امور اقتصادی 
و دارایی موظف شد وجوه قانونی نحوه تامین هزینه های 
اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشــاورزی یعنی ســهم 
ســه در هــزار از درآمد صاحبــان کارت هــای بازرگانی 
و صنایــع بــه خزانه واریز شــود تــا دولــت آن را برای 
 حمایت از توسعه زیر ســاختهای صادراتی در سال آینده 

هزینه کند.
نماینده مردم آباده در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: تاکنون سهم سه در هزار از درآمد صاحبان کارت های 
بازرگانی به اتاق بازرگانی واریز می شد و اتاق بازرگانی برای 
خود هزینه می کرد اما ما در تلفیق تصویب کردیم که این 
ســهم مستقیم به خزانه وارد شود و دیگر به اتاق بازرگانی 

واریز نشود.
وی در مورد روند بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۱گفت: در حال 
حاضر ۲ تبصــره ۱۲ و ۱۴ در خصوص حقوق کارکنان و 
هدفمندی یارانه ها در کارگروه ها و کمیته های کمیسیون در 
حال بررســی است که بعد از ارائه گزارش کمیسیون آن را 
بررسی کرده سپس با پایان یافتن بخش درآمدی وارد بخش 
هزینه ای می شویم احتمالا دو هفته دیگر بررسی بودجه در 

کمیسیون به پایان می رسد.

افزایش ۴برابری بیماران سرپایی 
کرونا در کشور 

وزیر بهداشت با ابراز نگرانی از افزایش چهار 
برابری بیماران سرپایی کرونا در کشور طی چند 
روز اخیر، در عین حال درباره واکسیناسیون دز 
سوم و همچنین جزییات واکسیناسیون کودکان 

زیر ۱۲ سال توضیح داد.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه مراسم 
بانوان طبیب، با حضور در جمع خبرنگاران، در پاسخ به سوال 
ایسنا درباره تزریق واکســن کرونا به کودکان، گفت: روز 
گذشته در ستاد ملی کرونا با توجه به توصیه های کمیته های 
علمی و تایید مراکز جهانی در زمینه واکسیناسیون کودکان 
و تحقیقاتی که دانشمندان ما انجام دادند، به این جمع بندی 
رسیدیم که واکسیناسیون برای کودکان زیر ۱۲ سال می تواند 

انجام شود، اما قرار شد این کار مرحله ای باشد.
وی در این باره افزود: بنابراین در مرحله اول و بعد از اینکه 
کمیته علمی نوع واکسن را به تایید رساند که چند روزی طول 
می کشد، بعد از آن وزارت بهداشت اعلام می کند و در مرحله 
اول به صورت داوطلبانه و با رضایت والدین واکسیناسیون 
کودکان را آغاز می کنیم.عین اللهی افزود: بعد برای مرحله 
بعدی بر اساس تحقیقات بعدی  کار را پیش می بریم. بنابراین 
فکر می کنم تا چند روز آینده این موضوع را به صورت رسمی 
اعلام کنیم که واکسیناسیون افراد زیر ۱۲ سال )سنین ۵ تا 
۱۱ سال( آغاز شود. نوع واکسن برای این گروه سنی هم به 
طور رسمی تا چند روز دیگر اعلام می کنیم.عین اللهی در 
پاسخ به سوال دیگر ایسنا، درباره استقبال مردم از تزریق دز 
سوم واکسن کرونا و همچنین وضعیت امُیکرون در کشور، 
گفت: آنطور که ما فکر می کردیم، از تزریق دز سوم واکسن 
کرونا استقبال نشده و حدود ۲۱ تا ۲۲ درصد واکسیناسیون 
دز سوم انجام شده است. ما بسیار تاکید می کنیم که تزریق دز 
سوم واکسن به سرعت انجام شود. زیرا  ما نگران امُیکرون 
هستیم.وی به ایسنا گفت: در چند روز اخیر بیماران سرپایی 
کرونا در کشور  افزایش یافته و به میزان ۴ برابر افزایش یافته 
که نگرانی زیادی برای ما ایجاد کرده است. باتوجه به اینکه 
واکسن در مراکز واکسیناسیون وجود دارد، امیدواریم که مردم 
مراجعه کنند و استقبال کنند و واکسیناسیون را انجام دهند تا 

بتوانیم این مرحله را پشت سر بگذاریم.
وزیر بهداشت ادامه داد: در کشورهای اطراف ما و در اروپا 
و آمریکا وضعیت بیماری بســیار در این کشورها بد است. 
رئیس جمهور که به روسیه سفر کردند در ستاد ملی کرونا 
اعلام کردند که اوضاع بیماری در روسیه هم بسیار بد است 
و میزان گرفتاری مردم و مرگ و میر بالاســت. در کشور 
ما فعلا وضعیت مان خوب است، اما باید وضعیت خوب را 
حفظ کرده و همین وضعیت ادامه یابد. لازمه حفظ شرایط 
فعلی هم این است که مردم به سرعت واکسیناسیون شان را 
تکمیل کرده و دز سوم را هم تزریق کنند.عین اللهی درباره 
وضعیت بازگشایی ها نیز گفت: درباره بازگشایی ها اعلام شده 
که با رعایت تهویه مناســب و حفظ فاصله می تواند انجام 
شود. با این حال اگر احتمال بروز مشکل وجود داشته باشد، 
ممکن است ستاد ملی کرونا تصمیم دیگری اتخاذ کند. فعلا 
بازگشایی با شرایط رعایت پروتکل ها در حال انجام است.وی 
درباره تعویق شش ماهه اعزام پزشکان زن طرحی به مناطق 
محروم و دورافتاده، گفت: وزارت بهداشت مسوول سلامت 
همه مردم کشــور اعم از تهران، ایلام، اصفهان، سیستان 
و بلوچســتان، بندرعباس و... و. است. ما باید همه مناطق 
را از نظر ســلامت تامین کنیم. افرادی که درس خوانده و 
متخصص شدند، فقط مربوط به تهران و شهرهای بزرگ 

نیستند و باید به مردم محروم هم خدمت کنند. 

 امروز- لیلا زمانی
می گویند این روزها سهام عدالت مانند بورس حال و 
روز خوشی ندارد و در هفته های گذشته با کاهش ارزش 
شدیدی مواجه شــده است. سهام عدالت از تعدادی 
سهام ارزنده و بزرگ بازار سرمایه تشکیل شده است که 
در هفته های گذشته با کاهش ارزش مواجه شده است. 
این سهام در دی ماه با کاهش ارزش مواجه شد و در 
هفته پایانی دی ماه این روند نزولی نیز ادامه دار بود و این 
سهام در هفته گذشته با افت 4/56 درصدی مواجه شد؛ 
این مساله در حالی رخ داده است که شاخص کل بورس 
و شــاخص کل هم وزن بورس نیز به ترتیب با کاهش 
4/۱و 5/۱۲ درصدی در این هفته مواجه شدند.برگه های 
سهام عدالت در قیمت های 4۰۹ هزار تومانی، 4۹۲هزار 
تومانی، 5۳۲ هزار تومانی و یک میلیون تومانی در هفته 
چهــارم دی ماه به ترتیب با افــت ۳4۸هزار تومانی، 
4۱۹هزار تومانی، 45۳ هزار تومانی و ۸5۲ هزار تومانی 

نسبت به هفته سوم دی ماه مواجه شده اند.
بسیاری از کارشناسان معتقدند، نمادهای حاضر در سبد سهام عدالت 
از ارزنده ترین ســهم های بازار سرمایه هســتند. با این حال، ارزش 
برگه های سهام عدالت در برگه های مختلف به ترتیب برابر است با 
۷ میلیون و ۲۹۰ هزار تومان، ۸ میلیون و ۷۶۹ هزار تومان، ۹ میلیون 
و ۴۸۲ هزار تومان و ۱۷ میلیون و ۸۲۴ هزار تومان.کاهش ارزش سبد 
ســهام عدالت در یک سال و نیم گذشته موجب ایجاد ضرر و زیان 
زیادی برای سهامداران عدالت شده است. ارزش فعلی سهام عدالت 
نسبت به دوران اوج بازار در مرداد  سال ۹۹ با افت ۵۳ درصدی مواجه 
شده است. این در حالی است که ارزش همین سبد در انتهای هفته 
اول، دوم و سوم دی ماه به ترتیب با افت ۴۹، ۵۰ و۵۱ درصدی مواجه 
بود. ارزش سهام عدالت نسبت به اول مرداد سال گذشته به ترتیب با 
کاهش قیمت ۸ میلیون و ۲۸۹ هزار تومانی، ۹ میلیون و ۹۷۱ هزار 
تومانی، ۱۰ میلیون و ۷۸۲ هزار تومانــی و ۲۰ میلیون و ۲۶۷ هزار 

تومانی روبرو شده است.
سیاست های نادرست دولت دوازدهم

سهام عدالت به عنوان یکی از طرح های اقتصادی عدالت محور و 
به هدف کاهش فاصله طبقاتی در کشور در سال ۱۳۸۴ تصویب و به 
اجرا رسید.اما ارزش این سهام به دلیل سیاست های نادرست دولت 
دوازدهم در قبال بورس، با افت شدیدی مواجه شده است و بسیاری از 
افرادی که این سهام را به عنوان یک دارایی برای خود نگهداری کرده 
بودنــد، در وضعیت فعلی با کاهش ۵۳ درصدی ارزش آن در ۱۸ ماه 
گذشته مواجه شده اند. ۴۹ میلیون نفری که دارای برگه های سهام 
عدالت هستند در شرایط فعلی، نه می توانند این سهام را بفروشند و نه 
می توانند از آن استفاده خاصی کنند. طرح وثیقه گذاری سهام عدالت 
برای دریافت وام نیز اجرایی شده، اما هنوز هیچ آمار رسمی و غیررسمی 
از میزان پرداخت وام به این شیوه ارائه نشده است. به نظر می رسد این 

طرح نیز به دلیل درست ارزیابی نشدن با شکست روبرو شده است.
۲۰ ماه از آزادسازی سهام عدالت می گذرد. بعد از این آزادسازی حدود 
۲۰  میلیون نفر از افراد جامعه که فاقد سهام عدالت بودند پیگیر خرید 
یا دریافت این سهام شدند. به گفته نمایندگان مجلس ۱۰ میلیون نفر 

از جاماندگان سهام عدالت در سال آینده تعیین  تکلیف خواهند شد.
مرحبا، سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس، می گوید: سهام 
عدالت قانونی جدا است و در بودجه جانمایی نمی  شود؛ طرح جاماندگان 

سهام عدالت در مجلس در حال بررسی است.
غیرمستقیم های سهام عدالت!

مدت هاســت که برای مشمولان ســهام عدالت فرقی نمیکند 
که روش مســتقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کرده باشند 
یا غیرمســتقیم، در هر صورت هردو گروه امکان فروش سهام خود 
را ندارند. مســتقیم ها به دلیل شرایط بازار و غیرمستقیم ها به دلیل 

تعلیق شدن نماد شرکت ها. موضوعی که به گفته سخنگوی کانون 
شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت انتظار میرود تا پایان 

سال جاری تعیین تکلیف شود.
اردیبهشت سال گذشته که فرایند آزادسازی سهام عدالت آغاز شد، از 
میان حدود ۴۹ میلیون نفر مشمول سهام عدالت، ۱۹ میلیون نفر روش 
مستقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کردند و ۳۹ میلیون نفر نیز 
روش غیرمستقیم را برگزیدند تا سهام دار شرکت های سرمایه گذاری 
استانی شوند. بر این اســاس در دولت قبل اقداماتی برای برگزاری 
مجامع این شرکت ها صورت گرفت که همگی با شکست مواجه و 
پرونده این ماجرا بسته شد. اما غیر مستقیم های سهام عدالت هم مانند 
مستقیم سرنوشت خوشی نداشتند و نماد شرکت ها یا در صف فروش 
قفل بود و یا تعلیق! درواقع مدت زمان زیادی است که امکان معامله 
این نمادها برای سهام داران وجود ندارد و مشخص نیست این نمادها 

چه زمانی بازگشایی شوند.
تشکیل کارگروه سهام عدالت تا پایان سال

در این راســتا، علی اکبر حیدری، ســخنگوی کانون شرکت های 
سرمایه گذاری استانی سهام عدالت، یکی از دلایل عمده بسته شدن 
نمادهای شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت، نبود بازارگردان 
اســت، اظهار کرد: عدم تعیین بازارگردانی و عدم برگزاری مجامع و 
افشای صورت های مالی شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت 
از دلایل عمده تعلیق نماد شرکت ها است. بر این اساس در یکی از 
جلســات اخیر شورای عالی بورس مصوبه ای تصویب و قرار شد بر 
مبنای آن کارگروه مشترکی برای تعیین تکلیف مسائل با اهمیت سهام 
عدالت تشکیل شود. وی ادامه داد: طبق مصوبه مذکور تا پایان سال 
کل مباحث مربوط به سهام عدالت از جمله نحوه فعالیت شرکت های 
سرمایه گذاری استانی، برگزاری مجامع بررسی و تعیین تکلیف شود و 
امیدواریم تشکیل کارگروه مربوطه سریع تر صورت بگیرد تا با تشکیل 
این کارگروه ویژه تمام موارد مغایر قانون اصل ۴۴، قانون تجارت و 
فرمان هشت گانه مقام معظم رهبری احصا و برای ابطال موارد مغایر 

قانون و اصلاح ایین نامه گزارش داده شود.
علی حیدری گفت: سهام عدالت و کارهایی که در زمان احمدی نژاد 
انجام شد بر اساس یک تفکر کمونیستی و مبنی بر اصل اقتصاد برای 
همه – یا توده مردم – بود. دولت بعدی از سهام عدالت به عنوان یک 
ابزار کنترلی برای جمع کردن اعتراض ها استفاده کرد. هرکجا احساس 
می کرد اعتراض های گسترده به دلیل افزایش تورم وجود دارد، شروع 
به پخش کردن پول با نام سهام عدالت می کرد. وی ادامه داد: مساله 
سهام عدالت از ابتدا غلط تعریف شده است. ممکن است در جوامع 
سوسیالیستی کار درستی باشد اما منبع تامین این پول در اقتصادی 
مانند ایران که تورم مزمن دارد و برخی به خودشان زحمت نمی دهند 
که اقتصاد را به عنوان علم بپذیرند و کماکان فردگرا هستند، سهام 
عدالت معنی ندارد. چون اقتصادی وجود ندارد که سود آن شامل همه 
شود. حیدری گفت: دولت قبلی هم اگر بخواهیم صادقانه نگاه کنیم، 
از سهام عدالت فقط به شکل ابزاری کنترلی استفاده کرد که هر جا 
می خواست جلوی اعتراض مردم را بگیرد، شروع به حاتم بخشی به 
نام سهام عدالت می کرد. با این روش قصد داشت با پخش کردن پول 

در سطح جامعه، به شکلی فضا را مدیریت کند.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: دولت فعلی اگر بتواند مذاکرات را 
به سمتی پیش ببرد – چه آشکارا و چه پشت پرده – که منابع نفتی 
وارد شــود، دوباره سهام عدالت را برجسته و تلاش می کند آن را سر 
سفره مردم آورد. در غیر این صورت کماکان به شکل حرف و حدیث 

به دوره ۴ ساله بعدی می رسد.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا دولت قبل درباره سهام عدالت 
و مساله آزادسازی آن، دروغ گفت؟، عنوان کرد: این مساله دروغ نبود 
بلکه سنگی بود که دولت قبل از روحانی به پشتوانه افزایش قیمت نفت 
انداخته بود. شاید در آن مقطع زمانی نیاز بود اعلام کند سهام عدالت 

آزاد شده تا بتواند قدری شرایط تورمی را مدیریت کند.

حیدری تاکید کرد: الان سهام عدالت و یارانه، بخشی از درآمد اصلی 
برخی خانوارهاست. شاید سهام عدالت در آن زمان ابزاری بود که بتواند 
از آن استفاده کند تا به اوضاع آن زمان سامان دهد. سهام عدالت پیش 
از انقلاب هم مطرح بود. در آن زمان قرار بود کارخانه ها سود شرکت 
را تحت عنوان ســهامدار به کارگران بدهند. از سال ۵۳ که افزایش 
قیمت نفت داشتیم، این مســاله راکد مانده بود. زمزمه اجرای آن از 
دولت خاتمی هم مطرح می شد. اما سبک مدیریتی آن قابل قبول نبود.

سخنگوی کانون شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت با 
اعلام این خبر که تا هفته آینده کارگروهی برای وصول سود سهام 
عدالت مربوط به سال ۹۹ تشکیل می شود، گفت: سود سهام عدالت 

باید تا پایان سال به حساب سهامداران واریز شود.
 در پاسخ به این پرســش که برای وصول سود عملکرد سال ۹۹ 
سهام عدالت چه اقدامی انجام شده است اظهارداشت: هنوز تصمیم 
قطعی گرفته نشده اما مقرر شده است کارگروه ویژه ای از سوی شورای 
عالی بورس و سازمان بورس در هفته آینده تشکیل شود که کانون 
شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت هم در این کارگروه 
حضور خواهند داشــت. وی گفت:  کارگروه ویژه وظیفه وصول سود 
عملکرد شرکت های سرمایه پذیر عدالت را بر عهده خواهند داشت و 
باید به صورت مناسب و در اسرع وقت این سود به حساب دارندگان 

سهام عدالت و ذی نفعان واریز شود.
سخنگوی کانون شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت 
گفت:  فرآیند وصول ســود سهام عدالت و توزیع آن بین سهامداران 
با فرآیند معاملاتی شدن ســهام عدالت از هم جداست در سال های 
قبل هم که هنوز سهام عدالت آزاد نشده بود سود شرکت ها وصول 
و توسط سازمان خصوصی سازی بین سهامداران عدالت توزیع می شد 
و این تفاوت نمی کند که سهامدار عدالت روش مدیریت مستقیم یا 
غیرمستقیم را انتخاب کرده باشد یا سهام عدالت در پرتفوی او قرار 
داشته یا نشان داده نشود تا زمانی که کسانی سهام عدالت دارند سود 
عملکرد شرکت ها توســط کارگروه وصول و به حساب شان واریز 
می شــود. حیدری در پاسخ به این سوال که نحوه توزیع سود سهام 
عدالت چگونه خواهد بود، گفت:  سال گذشته سود سهام عدالت مربوط 
به عملکرد سال ۹۸ وصول شــد اما توزیع آن طبق اعلام سازمان 
خصوصی سازی به جز سود شرکت مخابرات، سود بقیه شرکت های 

سرمایه پذیر عدالت بین سهامداران توزیع شد.
وی افزود: امسال هم این کارگروه بعد از تشکیل تلاش خواهد کرد 
سود شــرکت ها را جمع آوری و به صورت متمرکز از طریق سامانه 
خصوصی سازی یا سامانه شرکت  سپرده گذاری مرکزی یا سجام واریز 
کند و همچنین دو بانک اعلام کردند بدون دریافت کارمزد و هزینه 

حاضر به توزیع سود سهامداران عدالت هستند.
سخنگوی کانون شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت 
گفت:  به هر حال طبق قانون تا پایان ســال جاری برای واریز سود 

عملکرد سال ۹۹ شرکت های سرمایه پذیر عدالت مهلت وجود دارد.
حیدری همچنین گفت: کارگروه ویژه ای که برای ســهام عدالت 
با مصوبه شــورای عالی بورس تشکیل می شود قرار است علاوه بر 
آن آیین نامه اجرایی آزادسازی ســهام عدالت را هم مورد بررسی و 

تجدیدنظر قرار دهد که بر اساس قانون اصل ۴۴ و فرمان ۸ بندی مقام 
معظم رهبری در سال ۸۵ آئین نامه اجرایی آزادسازی سهام عدالت را با 

دقت و بر اساس صرفه و صلاح سهامداران اصلاح کنند.
وی این خبر را هم داد: در حال حاضر ۲۸ شــرکت اســتانی سهام 
عدالت در بورس پذیرش شــده اند و فقط ۳ شرکت سرمایه گذاری 
استان تهران، البرز و سمنان باقی مانده است که فعلا کل فرآیند سهام 
عدالت متوقف مانده و باید کارگروهی که تشکیل می شود در مورد 

آن تصمیم بگیرد. 
 موافقت دولت با طرح مجلس 

برای تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: دولت با 
کلیات طرح جاماندگان سهام عدالت موافقت کرده است و در صورت 

اعلام رسمی وضعیت آنها تا پایان سال مشخص می شود.
محمد رضا پورابراهیمی با اشاره به بررسی ها و اقدامات کمیسیون 
اقتصادی مجلس در دوره های دهم و یازدهم و گزارشی که در زمینه 
اسناد مرتبط با سهام عدالت ارائه شد، اظهار کرد: از مجموع جمعیت 
کشور،۵۰ میلیون نفر سهام عدالت دریافت کردند. چندین میلیون نفر 
هم واجد دریافت سهام عدالت هستند،اما به دلایل مختلفی از این 
واگذاری محروم شدند و بالعکس کسانی بودند که فاقد شرایط احراز و 

مشمول سهام عدالت نبودند اما سهام عدالت دریافت کردند.
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس اضافه کرد: حدود ۴ میلیون 
نفر افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی، فاقد سهام 
عدالت هســتند که اسناد ارائه شده آنها از سوی دو نهاد حمایتی در 
کمیسیون اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت. علاوه براین بر اساس 
این گزارش رزمندگان معسر، بازنشستگان، کارگران و اقشار دیگری که 
واجد شرایط بودند، به هر طریق از دریافت سهام عدالت محروم شدند.

نماینده مردم کرمان در مجلس شــورای اسلامی یادآور شد: سال 
گذشته در کمیســیون اقتصادی طرحی را در دستور قرار دادیم که 
به اســتناد آن بتوانیم بر اساس یک مصوبه قانونی، امکان واگذاری 
سهام عدالت را با اولویت افراد تحت پوشش کمیته امداد، بهزیستی و 
رزمندگان معسر فراهم کنیم. این طرح مورد تایید کمیسیون اقتصادی 
قــرار گرفت و برای ارائه در صحن علنی مجلس آماده شــد، اما با 
مخالفت دولت دوازدهم مواجه شــدیم و عملا امکان ارائه این طرح 

در صحن علنی فراهم نشد.
پورابراهیمی گفت: با آغاز دولت سیزدهم، مکاتبه ای با رییس جمهور 
داشتیم و اعلام کردیم؛ چندین میلیون نفر از جمعیت کشور از سهام 
عدالت محروم هستند. این افراد جزو مستحق ترین کسانی بودند که 
باید ســهام عدالت دریافت می کردند و به دلایل مختلف در زمان 
واگذاری اولیه، حق دریافت سهام عدالت برای آنها لحاظ نشده است . 
رییس جمهور نامه مذکور  را به سازمان برنامه و وزارت اقتصاد ارجاع 

دادند تا راهکارهای مناسبی در این زمینه بررسی و ارائه شود.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به آخرین گزارش ارائه 
شده در این خصوص گفت: وزرات امور اقتصادی و دارایی با کلیات این 
طرح موافقت کرده و سازمان برنامه و بودجه هم تا حدی موافقت خود 
را اعلام کرده است. منتظر هستیم به محض اعلام موافقت رسمی 
این ســازمان ها، طرح را در صحن علنی در دستور کار قرار دهیم. در 
صورت تصویب نهایی این طرح، سهام عدالت به تدریج با اولویت افراد 
تحت پوشش سازمان بهزیستی، کمیته امداد، رزمندگان معسر کارگران 
فصلی و بازنشســتگان و افراد دیگر که در طرح آمده، به جاماندگان 
عرضه خواهد شد.پورابراهیمی اضافه کرد: خوشبختانه دولت سیزدهم 
با کلیات موافقت کرده است ما منتظر هستیم که نظر دولت به طور 
مکتوب و رسمی به مجلس اعلام شود و در صورت اعلام رسمی این 
طرح در اولین هفته های ماه پایانی سال جاری این موضوع با مصوبه 
نهایی اعلام می شود و امیدواریم بتوانیم تا شب عید خبر خوبی برای 
جاماندگان سهام عدالت داشته باشیم و  واگذاری سهام برای این افراد 

انجام شود.
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 با محاکمه ساحل خواران 
دُم خیلی ها گیر می افتد

خانه های تا سقف ۲۰ میلیارد تومان 
معاف از مالیات

 عراقی ها هم دیگر 
وی ایرانی نمی خرند خودر

وط به نظر  و مشر واردات خودر
مجمع تشخیص مصلحت شد

  علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس:

افزایش ۳۵ درصدی تمایل به خرید ملک

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق؛نرخ مالیات خانه های گرانقیمت تعیین شد  با اصرار بر مصوبه قبلی

عضو کمیسیون صنایع و معادن؛

یـران را  نمی گذارند وز
گرانی گرانی بی سروصدایبی سروصدای لوازم خانگی لوازم خانگیاستیضاح کنیم!
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تحرک بازار مسکن در افول رقبا

ح صیانت  طر
 آماده شد

یمه   لغو جر
دیرکرد اقساط وام 

ح تا یک ماه دیگر؛ مرکزی: تصویب طر بانک 
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 صفحه 1

  این روزها سهام عدالت مانند بورس حال و روز خوشی ندارد و در هفته های گذشته با کاهش ارزش شدیدی مواجه شده است. سهام عدالت از تعدادی 
سهام ارزنده و بزرگ بازار سرمایه تشکیل شده است که در هفته های گذشته با کاهش ارزش مواجه شده است

»امروز« در مورد ضرر سهامداران و جاماندگان عدالت گزارش می دهد

حال بَـد سهامداران عدالت
یکی از چالش های اقتصادی دولت ، رسیدگی به مساله 
سهام عدالت است که از دهه ۱۳۸۰ آغاز و در دولت جدید 
برای نخستین بار امکان معامله آن در بورس فراهم شد، 
اما برنامه ریزی برای ادامه مســیر سهام عدالت تا جایی 
اهمیت دارد که در صورت نادیده گرفته شدن، می تواند به 
چالش بحران ساز اقتصاد کشور تبدیل شود. اکثر ما سهام 
عدالت را با دولت نهم و دهم می شناسیم، اما زمزمه های 
دادن سهام شرکت های دولتی به مردم به شکل گسترده، 
حدود دهه ۷۰ مطرح شد. آن موقع خیلی مورد توجه قرار 
نگرفــت؛ چون اصولاً جو جامعه و جو سیاســت گذاری 

خصوصی سازی در کشور به این شکل نبود.
بحث خصوصی ســازی از طریق دادن سهام به تعداد 
زیادی از مردم در اقتصاد با عنوان »خصوصی ســازی به 
 »Voucher« شــیوه انبوه« و در زبان انگلیسی نیز به
شناخته می شود. این روش مخصوص کشور ما نیست 
و قبل از ما هم در جاهایی دیگر این روش آزمون شــده 
است که معروف ترین کشورهایی که این روش را امتحان 
کردند، شوروی )روسیه( و چین بودند. در این روش سهام 
یک سری از شرکت های دولتی بین تعداد قابل توجهی از 

جمعیت یک کشور پخش می شود.
سهام عدالت که با دو انگیزه خصوصی سازی و مشارکت 
مردم در اقتصاد به مردم واگذار شــد، اکنون به آتش زیر 
خاکستر اقتصاد ایران تبدیل شده است. یک کارشناس 
بازار سرمایه بر این باور است که دولت بعدی باید تقویت 
سیاست گذاری در زمینه سهام عدالت را به عنوان یکی از 
اولویت های اقتصادی خود در نظر گیرد، زیرا در غیر این 
صورت چالش های سهام عدالت، بخش حقیقی اقتصاد را 
متأثر خواهند کرد.این اقدام با عنوان سهام عدالت، یکی از 
روش های خصوصی سازی و واگذاری شرکت های دولتی 
به مردم است که حدود ۴۹ میلیون نفر از جمعیت کشور 
را تحت تأثیر قرار داد و به نظر می رسد در آینده می تواند نه 
تنها به چالش اصلی بازار ســرمایه ایران بلکه به یکی از 
چالش های اقتصاد کشور تبدیل شود. مردم از سال گذشته 
توانستند ۶۰ درصد از سهام عدالت خود را بفروشند و پیش 
از آزادسازی معاملات این سهام در بورس، امکان دریافت 
سود نقدی برای داردندگان سهام وجود داشت.طرح توزیع 
ســهام عدالت در حالی از سال ۸۵ در کشور در حال اجرا 

است که...

سهام خوب و سهام خوبتر!
یادداشت امروز

 ابوالفضل شادمان
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